
     Protokół Nr XIX / 2012 

z sesji Rady Gminy Dobre odbytej w dniu 22 października 2012 roku
w lokalu Urzędu Gminy w Dobrem.

Obrady rozpoczęły się o godzinie 9 00 i trwały do godziny 13 05 .

Do pkt.1.Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Szczurowski , 
powitał wszystkich zebranych , poinformował ,że w sesji udział bierze 13 radnych co 
stanowi 87 % ustawowego składu Rady . W związku z tym sesja władna jest 
do podejmowania uchwał .
Radni nieobecni w chwili rozpoczęcia :
1.Michał Sitnicki ,
2.Barbara Zaperta .

Następnie Przewodniczący  Rady Gminy odczytał porządek obrad przesłany w 
materiałach na sesję .
Radny Sławomir Wierzba – chciałbym  wyłączyć z porządku  z obrad punkt 7 , 
jest tu napisane „załącznik do uchwały zostanie przedstawiony na sesji Rady 
Gminy „, załączników nie ma to raz , a dwa , to takie załączniki powinniśmy dostać 
na siedem dni przed sesją , żebyśmy mogli się przygotować do niej .
Radny Waldemar Szymański – czy do punktu szóstego będzie obecna pani dyrektor
GZAS ?
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o Panią Gadomską  nie ma problemu .
Proszę Państwa , na posiedzeniu informacja została złożona co będzie zmieniane , 
jest to de facto w Planie Odnowy drobna korekta dosłownie pojedynczych 
sformułowań , ponieważ wniosek został złożony i we wniosku Urząd
Marszałkowski dopatrzył się nieprecyzyjnych ich zdaniem zapisów chociaż na
podstawie tego Plany myśmy już działali , kilka lat temu było dobrze , natomiast 
teraz inny pracownik chce jakieś korekty drobne . Także w Planie Odnowy nic 
istotnego nie zachodzi . Inne sformułowania pewnych zapisów, które tak naprawdę 
tam są , które są znane . Plan Odnowy był chyba w 2009 roku uchwalony .
Tak naprawdę nic nie zmieniamy co do istoty tylko drobne sformułowania i do 
ostatniej chwili nawet byliśmy z panem Sekretarzem w Urzędzie Marszałkowskim ,
żeby z panią , która sprawdza te nasze sformułowania skonsultować. Natomiast
o co chodzi , mamy jeszcze możliwość pozyskania  kwoty około 165 tysięcy 
złotych  i bez tego Planu tak jakby od razy rezygnujemy z tej kwoty . Jak tę zmianę 
wprowadzimy nie znaczy ,że ten wniosek przejdzie bo to nie jest jeszcze pewnik ,
nawet jeżeli wniosek przejdzie , a radni stwierdza ,że nie realizujemy tak jak np. w 
Stanisławowie gdzie radni uznali ,że rezygnują z dotacji  bo mają ważniejsze rzeczy 
do załatwienia . Nie wprowadzając tego punktu dzisiaj od razu dzisiaj  mówimy
bez analizy jakiejkolwiek – nie chcemy 160 tysięcy . Żeby to zadanie było wykonane 
musi być wprowadzone do budżetu roku przyszłego czy 2014 bo mamy dwa lata 
na realizacje i wtedy radni będą mieli czas na analizę i zastanowienie się czy chcemy 
te pieniądze brać czy nie chcemy  . Prosiłbym o nie wycofywanie tego punktu 
z porządku , przyjęcie Planu zgodnie z tym co Sekretarz przedstawi te zmiany .
Natomiast nad tym czy te pieniądze bierzemy czy nie będzie czas na analizę .
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Radny Sł. Wierzba – takie stawianie nas pod ścianą jako radnych to już reguła
w naszej kadencji . Prosiłbym , aby następnym razem wcześniej to wszystko 
analizować , wcześniej nas informować o tym i to na piśmie , a nie ustnie .
Wójt Gminy – jeszcze w czwartek z Panem Sekretarzem weryfikowaliśmy to .
Nie zależy to od nas bo ten Plan mieliśmy uchwalony w 2009 roku .Tyle lat temu.
Natomiast pracownik sprawdzający dopatrzył się , że jego zdaniem coś powinno 
być inaczej sformułowane . To nie jest ,że myśmy coś wymyślili .
Radna Hanna Wadas – ta kadencja nie została poinformowana o Odnowie. 
Nie został  nam przedstawiony taki Plan .
Wójt Gminy – wszyscy mieszkańcy mają ten plan do wglądu od 2009 roku ,nie radni 
wszyscy mieszkańcy . Jest uchwała , także Pani radna została poinformowana  
w 2009 roku jak każdy mieszkaniec.
Radna H.Wadas – jako radna powinnam dostać na piśmie lub ściągnąć z internetu .
Uważam ,że powinniśmy dostać jako radni na piśmie załączniki .
Wójt Gminy – wniosek należy rozumieć tak ,że wszystkie uchwały rad gmin
z poprzednich kadencji z wszystkimi załącznikami powinni radni dostawać ?
Czy wybiórczo niektóre ?
Radna H.Wadas – tu chodzi o kontynuację , ciąg dalszy zadania , które zostało 
ustalone w 2009 roku i uważam ,że powinniśmy być zapoznani jeżeli mamy w 
dalszym ciągu kontynuować Odnowę miejscowości Dobre .
Wójt Gminy - zadanie z 2009 roku zostało wykonane i zamknięte  .
Radna H.Wadas – czyli to jest nowe zadanie i nowy Plan Odnowy powinniśmy 
uchwalić . Uważam ,że tak.
Wójt Gminy – nie .
Sekretarz Gminy  – nie podjęcie uchwały znaczy ,że obowiązuje stary Plan .
Radny Sł.Wierzba – uważam ,że padł wniosek formalny i należy go głosować .

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli wniosek radnego Sł.Wierzby 
7 głosami za przy 5 przeciwnych i 1 wstrzymującym się od głosu .

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad po zmianie .

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli zmieniony porządek  obrad
10 głosami za przy 1 przeciwnym i 2 wstrzymujących się od głosu .

Do pkt.2 Informacja o złożonych pismach .

1/pismo Komisariatu Policji w Dobrem kierowane do Wójta Gminy i przekazane
  do wiadomości Radzie Gminy dotyczące  dofinansowania zakupu radiowozu 
  dla potrzeb Komisariatu Policji w  Dobrem,
2/pismo Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Dobrem , w którym Rada popiera 
  pomysł budowy nowego budynku szkoły ,
3/pismo mieszkańców Pokrzywnika  w sprawie umieszczenia w budżecie gminy  na 
 2013 rok wykonanie stabilizacji na drodze  w Pokrzywniku ,
4/pismo mieszkańców ul. Targowej w Dobrem o zabezpieczenie środków w budżecie 
  gminy na 2013 roku na odtworzenie  nawierzchni asfaltowej w miejscu gdzie była  
  budowana kanalizacja,
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5/pismo sołectwa  Antonina o budowę wodociągu w 2013 roku na odcinku
  od Antoniny do Rąbierzy ,
6/ pismo Rady Rodziców szkoły Podstawowej w  Dobrem o ujęcie w budżecie 
  gminy na 2013 rok środków na wykonanie projektu budowy  budynku na potrzeby 
  szkoły podstawowej lub projektu remontu istniejącego budynku ,
7/ informacja Wojewody Mazowieckiego dot. analizy oświadczeń majątkowych 
  złożonych przez Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy .Uwag nie 
  wniesiono ,
8/pismo Poseł na Sejm pani Krystyny Pawłowicz w sprawie braku zjazdu  
  z drogi 637 na posesje pani Wieczorek Zofii zam. Walentów 22 ,
9/pismo mieszkańców miejscowości Czarnogłów , Wólka Czarnogłowska , 
  Pokrzywnik w sprawie nie podpisywania umowy z firmą Mobilis Group , która 
  wygrała przetarg na dowóz dzieci ,
10/ skarga pana Sławomira Wierzby zam . Jaczewek  na Wójta Gminy Dobre 
   w sprawie braku przewozu dziecka z miejsca zamieszkania do punktu 
  przedszkolnego w Dropiu .

Przew.Rady Gminy – pozwólcie Państwo ,że zaproponuję taki wariant rozwiązania 
tych spraw . W większości sprawy dotyczą spraw budżetowych : pismo policji na 
komisji BOR już było , Rada Rodziców podwójnie wypowiada się co do pomysłu 
opracowania projektu szkoły – kierujemy to na Komisję BOR ponieważ to trzeba s
zerzej rozważyć i myślę ,że nie ten przyszły 2013 rok , ale może 2014 zacznie coś
w tym kierunku działać , takie jest moje spostrzeżenie na sprawę , ale znając już 
okrojony budżet tego roku i prawie na tym samym poziomie budżet 2013 roku 
wiele zamysłów Rady Rodziców nie da się spełnić , ale jest to nasza niczyja inna 
sprawa  ponieważ jest to bardzo ważne przedsięwzięcie , o które zwraca się szkoła.
Sprawa  Pokrzywnika , wiadomo o tym ,że ten Pokrzywnik żeśmy wizytowali ,
jest lekka poprawa , ale państwo dalej uważają te sprawę za priorytetową .
Jest to sprawa do budżetu więc Komisja BOR będzie musiała się z tym zapoznać 
i stosowne  wnioski skierować na najbliższą sesję . Najbliższa sesja będzie sesją 
podatkową, będziemy wiedzieli jakie środki mamy , jakimi środkami będziemy 
dysponować.
Ulica Targowa Dobrem – sprawa tak samo znana i analogicznie traktuje ja jak 
sprawę Pokrzywnika .
Sprawa sołectwa Antonina - budowa wodociągu , sołtys i jednocześnie radny pan 
Stanisław Pawiński bardzo często porusza ten temat i mocno podkreśla i jest 
to sprawa tylko budżetową .
Wojewoda w sprawie oświadczeń – to państwo przyjęli do wiadomości ,że Pan Wójt 
i ja złożyliśmy oświadczenia majątkowe , do których Wojewoda nie wnosi
zastrzeżeń .
Pismo mieszkańców Czarnogłów , Wólka  Czarnogłowska , Pokrzywnik w sprawie
dowożenia dzieci – było  obszernie czytane i ja myślę ,że jest to dla Rady tylko do 
wiadomości ponieważ decyzji wiążących jako Rada nie mamy coś w tym
kontekście coś mówić . Rodzice zadowoleni są z przewoźnika obecnego , jeśli 
Państwo mielibyście pytania co do tego pisma to w wolnych wnioskach do tego
tematu możemy wrócić i myślę ,że pewnie wrócimy .
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Skarga na Wójta pana Sławomira Wierzby  - z pisma wynika ,że Pan radny prosi 
o skierowanie pisma na Komisje Rewizyjną , rozpatrzenie przez Komisje i stosowne 
decyzje pan Wierzba dostanie . Zaraz po sesji napiszemy ,że pismo kierujemy na 
Komisje Rewizyjną , a kiedy Komisja Rewizyjna to ja nie zwołuję. Zwołuje Pan 
Przewodniczący  , ale będzie Pan poinformowany .
Pismo Posła na Sejm – skarga pani Zofii Wieczorek , nie dotyczy to ani gminy ani 
nas , mieszkańcy w większości chcieliby mieć te zjazdy , tylko w fazie 
projektowania jakoś to umykało . Myślę ,że w  wolnych wnioskach pan Wójt wyjaśni
nam te sprawę , ale  my jako Rada wydaje mi się ,że  chyba niewiele możemy .
Wójt Gminy – a chciałem tylko powiedzieć a propos skargi ,że mam listy 
potwierdzające odbieranie biletów przez dziecko pana Wierzby . Na niby nie 
istniejące dowożenie , ale dokumenty przedstawię do analizy do Komisji Rewizyjnej. 

Do pkt.3. Komisje nie złożyły wniosków .

Do pkt.4. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami :
1/brałem udział w szkoleniu organizowanym przez Regionalną Izbę Obrachunkową ,
2/ brałem udział w Komisji Bezpieczeństwa przy Staroście Mińskim ,
3/brałem udział w Konwencie Wójtów i Burmistrzów w Kałuszynie ,
4/odbyły się konsultacje zgodnie z Uchwałą Rady Gminy w sprawie przyłączenia 
  do naszej gminy obszaru 8 ha , konkretnie dwóch działek z Wiktorii czyli z gminy 
   Strachówka do nas , 
5/dwukrotnie miałem okazje być w Siennicy na spotkaniach dotyczących nowej 
  ustawy śmieciowej , która ostatecznie nakłada na nas obowiązek przejęcia odbioru
  odpadów ,
6/został ogłoszony przetarg na budowę wodociągu do Makówca Małego ,
7/odbył się przetarg na bilety , w tej sprawie pismo mieliśmy , ja sądzę , że 
   przy okazji informacji realizacji zadań oświatowych  będzie okazja porozmawiać.
   Do tej pory zakupowaliśmy bilety u najtańszego przewoźnika . Natomiast po 
   interpelacji radnego , po sprawdzeniu aspektów prawnych został ogłoszony 
   przetarg na zakup biletów ,
8/przy okazji ostatniej komisji mówiłem ,że czekamy od czerwca na rozpatrzenie 
  wniosków do  PROW – u gdzie  złożyliśmy  wniosek na odcinki wodociągów plus 
  odcinek kanalizacji , na liści rankingowej znaleźliśmy się na 128 miejscu , dostała
  osiem punktów ,nic nam to na razie nie mówi .
   W wolnych wnioskach będę prosił o opinię  w sprawie podatku na żyto .

Do pkt.5.Zapytania radnych .

Radny Sł. Wierzba -  ja pytałem na sesji w maju pan Wójta , składałem też taki 
wniosek żeby powiadomić firmę , która wykonywała wodociąg Modecin – 
Radoszyna – Jaczewek o tym ,że w studzienkach stoi woda . Chciałbym zapytać
co zostało zrobione w tej sprawie ?
Do kiedy jest gwarancja na ten wodociąg ?
A trzecia informacja taka ,że na komisji w poniedziałek informowałem ,że w 
Jaczewku  koło państwa Wojtyńskich wycieka woda z hydrantu , przyjechali 
specjaliści z gminy , zakręcili ten hydrant , nie cieknie teraz . Czy to jest 
zgłoszone do firmy , że to jest usterka czy jeszcze nie ?
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Radny Mirosław Koseski – chciałbym spytać o przetarg na dowóz dzieci .
Czy to jest ogłaszane na całość dowozu czy na poszczególne trasy ?
Radny Piotr Chmielewski – Pan Wójt wystosował takie zarządzenie odnośnie opłat 
za salę gimnastyczna szkoły w Dobrem . Czy te opłaty dotyczą również uczniów 
Szkoły Podstawowej ? Jeśli tak to czy jest jakaś możliwość zmienić to zarządzenie ?
Czy naprawa gwarancyjna drogi w Brzozowicy , obiecana naprawa dojdzie do 
skutku , do finału ? Kiedy kończy się okres gwarancyjny ?
Radny Stanisław Pawiński – kilkakrotnie było zgłaszane odsłonięcie drogi od 
Targowej do Duchowa . Chodzi o wycięcie krzaków . Czy zostały te krzaki wycięte ?
Zasłaniają ponad pół drogi .

Do pkt.6.Informacja Wójta Gminy z realizacji zadań oświatowych gminy Dobre 
w roku szkolnym 2011/2012.

Wójt Gminy – informację Państwo radni dostali . Jeżeli chodzi o finansowanie 
oświaty . Na terenie gminy mamy 4 szkoły : gimnazjum i trzy szkoły plus 
przedszkole . Finanse oświaty to około połowy budżetu gminy . Koszt jednego 
ucznia w Dobrem to 7 800 zł , w Dropiu ok.15 400 zł , w Mlęcinie prawie 14 000 zł .
Radny W.Szymański – może pani dyrektor mi wyjaśni tabelę nr 12 .
Bo ja uważam ,że tu są nieprawdziwe dane . Konkretnie pkt.2 i 2.
P. Ewa Gadomska dyr. GZAS – pkt . 12 mówi o dowożeniu dzieci w roku szkolnym 
2011/1012 . W pkt.1 jest liczba dzieci niepełnosprawnych uczęszczających do 
placówek poza terenem gminy Dobre  i to jest kwota  12 207 złotych , w pkt.2
zwrot kosztów zakupu biletów miesięcznych dla 336 uczniów , jest to kwota 
206 143 zł , w pkt.2.2 dowożenie autobusem szkolnym i mikrobusem 67 922 zł .
Radny W. Szymański – które firmy przewozowe woziły dzieci ?
P.E. Gadomska – tutaj widocznie jakaś pomyłka nastąpiła bo nie woził PKS i BAGS 
tylko BAGS , TAJ BUS i LECH TRAWEL .
Radny W. Szymański – a w następnym punkcie ?
P. E. Gadomska – a w następnym  autobusem szkolnym i mikrobusem .
Radny W. Szymański – autobus szkolny kiedy był sprzedany ?
P.E. Gadomska – w 2011 roku .
Radny W. Szymański – ale kiedy ?
P. E. Gadomska – od 1 stycznia 2011 r  woził do końca czerwca .
Radny W. Szymański – pani dyrektor , autobus szkolny według mnie to już nie 
woził.
P.E. Gadomska – do czerwca woził .
Radny W.Szymański – a od jakiego miesiąca rok szkolny się zaczyna ?
P.E.Gadomska – zgadza się , od września .
Radny W. Szymański – pani dyrektor , według mnie to jest fałszowanie danych .
P.E.Gadomska – ja nie przygotowywałam tego dokumentu .
Radny W.Szymański – ktoś to podpisał . Pan Wójt , widzę , podpisał te dokumenty 
i są dane nieprawdziwe .
P.E. Gadomska – no jest pomyłka .
Radny W.Szymański – za te pomyłkę ktoś zapłaci , przykro mi bardzo .
Panie Wójcie , przed chwilą Pan powiedział ,ja tak to odniosłem , że to moja zasługa, 
 że jest przetarg ogłoszony na dowóz dzieci , tak Pan przed chwilą powiedział.
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Powie mi Pan co ja mam do przetargu ? Ja przetarg ogłaszam ?
P. Sławomir Zawistowski mieszkaniec Dobrego – premię Pan dostanie . Przecież Pan 
w PKS – się  pracuje.
Radny W. Szymański – pracuję , wcale nie przeczę . No powie Pan , ja przetarg 
ogłaszam ? Dlaczego Pan rozsiewa takie bajki , za przeproszeniem ,że ja winien 
jestem temu , że TAJ BUS wypadł z przewozu dzieci . Przecież ja przetargu nie 
ogłaszam , do przetargu nie mam wglądu żadnego , ani żaden z nas . Proszę mi tych 
bajek nie opowiadać mieszkańcom i rodzicom . Mam następne pytanie , czy była 
łamana ustawa o zamówieniach publicznych czy nie jeśli chodzi o dowóz dzieci ?
Wójt Gminy  - prawdą jest  ,że do tej pory zakupowaliśmy bilety po rozpoznaniu 
cenowym .
Radny W. Szymański – była łamana ustawa czy nie ?
Wójt Gminy – proszę pytać prawników . Natomiast do tej pory zakupowaliśmy 
bilety interpretując  ,że zwracamy za koszt przejazdu ucznia . Tak naprawdę 
powinniśmy to robić w ten sposób ,że każdy rodzic powinien indywidualnie 
zakupywać bilety , po miesiącu przynieść te bilety do szkoły i my po kolejnych 
dwóch tygodniach byśmy zwracali . Interpretowane to było od wielu lat .
To się nie działo od roku , praktycznie od zawsze . Nie oszukujmy ,że zmiana 
nastąpiła rok temu czy dwa . Ja nie pamiętam , żeby robiono inaczej . W każdym 
bądź razie omijaliśmy ten jeden etap biurokratyczny ,żeby każdy rodzic musiał iść do 
firmy jakiejś , kupić dla dziecka bilet i i później do nas przynieść ..Łatwiej było jak 
od razu  pracownicy szkoły zrobili listę ,że biletów tej firmie to będzie sto , a w tej
po rozpoznaniu cenowym tyle . Interpretowaliśmy to w ten sposób . Natomiast po 
Pańskich interpelacjach , po pańskich interwencjach ,że jest to łamanie ustawy o 
zamówieniach publicznych , po przeanalizowaniu tematu rzeczywiście zgodziliśmy 
się z tym ,że  to chyba nie jest tak i zmieniamy to w ten sposób ,że w tej chwili
robimy . Gdyby nie Pańska interwencja dalej byśmy kupowali  te bilety , być może 
źle . Gdyby nie miał Pan racji , ja nie twierdzę ,że nie ma Pan racji w tym względzie .
Natomiast , gdyby nie Pańska interwencja nadal błędnie byśmy postępowali .
Ma Pan te zasługę ,że po Pana interwencji już zakupujemy bilety zgodnie z prawem.
I za to chciałem Panu podziękować ,że dzięki Panu właśnie będziemy robili to
prawidłowo. Bo okazuje się ,że nasza interpretacja , moja , moich  poprzedników , 
a dokładnie dyrektorów szkół , dyrektorów GZAS – u , bo było ich wielu , wszyscy 
oni  od lat interpretowali to źle . Pana  zasługą jest to ,że interpretacja jest inna , 
zgodna z prawem .
Radny W. Szymański – ja rozumiem , że Pan się przyznaje do błędu , że Pan łamał tę 
ustawę o zamówieniach publicznych ?
Wójt Gminy – tak , jak i wszyscy poprzednicy . Należy wrócić do wszystkich .
Oczywiście ,że tak .
Radny W. Szymański – Panie Wójcie , ja już w tamtym roku , rok temu w czerwcu
zwróciłem się z zapytaniem czy musi być przetarg czy nie . Pan powiedział ,że nie .
Że może być zapytanie i tak dalej , okazuje się ,że dopiero po mojej , tak jak Pan 
powiedział,jak opinia radcy przyszła . Przecież nie było problemu o opinie radcy rok 
temu . Nie byłoby problemu . A teraz wciągnął Pan w temat mnie , zrobił Pan ze 
mnie największego wroga , bo mieszkańcy mówią co innego , Pan mówi co innego 
teraz . Zrobił Pan ze mnie największego wroga , z tego nawet pisma wynika ,że
to jestem  ja winien .
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Bo nawet do mnie dzwonią mieszkańcy i mówią ,że ja mam wtykę w to ,że 
nie jeździe TAJ BUS . Jaka ja mam wtykę ?  Panie Wójcie , nie rozsiewa Pan bajek 
mieszkańcom , rodzicom bo to są bzdurne rzeczy . Jeszcze raz Panu mówię . Proszę 
protokół z poprzedniej sesji , jest zapytanie „ Czy będzie w tym roku tak samo ?
Tak . „ Proszę pokazać mi dokumenty na to zapytanie . Dokumenty poproszę .
Na zapytanie na dowóz dzieci na 2011 rok i 2012 . Nie mam takich dokumentów , 
nie dostałem  , nie ma .
P.E.Gadomska – może ja odpowiem na to pytanie , bo dotyczy mnie .Chodzi o to ,że 
Pan Szymański zwrócił się do mnie z pismem o skserowanie dokumentów 
dotyczących wyłonienia przewoźnika świadczącego usługi dowozu uczniów do szkół
od 1 września 2012 . W odpowiedzi napisałam ,że nie wyłanialiśmy takich 
przewoźników na świadczenie usług dowożenia do szkoły ponieważ do obecnej
chwili uważaliśmy , że zwrot kosztów dowożenia Środkami komunikacji publicznej 
nie jest drogą wyłaniania przewoźników . Chodzi o to ,że my występowaliśmy  
w imieniu rodziców kupując bilety i zwracając za te bilety , a wyłonienie 
przewoźników odbywa się w tej chwili  od listopada  . Do tej pory traktowaliśmy
ten zakup biletów jako zwrot kosztów dowożenia środkami komunikacji publicznej  
i dlatego nie wyłanialiśmy przewoźników na dowożenie tylko na zakup  biletów 
biorąc pod uwagę warunki aktualne .
Radny W. Szymański – pani dyrektor , jeszcze raz powtórzę ,żeby rok temu Pani
sprawdziła te ustawę nie byłoby problemu . Ciężko było sprawdzić ustawę o
zamówieniu publicznym  ?
P.E. Gadomska – tu nie chodzi w grę ustawa o zamówieniach publicznych  , tu
raczej chodzi o ustawę o systemie oświaty gdzie w art.17 gmina jest zobowiązana 
organizacji dowożenia , albo zwrotu kosztów przejazdu  . O to się opieraliśmy .
Jeśli chodzi o zwrot kosztów przejazdu to gmina nie ma obowiązku robienia
przetargu .
Radny W. Szymański – a teraz dlaczego jest przetarg ?
P.E. Gadomska – bo organizujemy dowożenie poprzez zakup biletów . To są dwie
różna sprawy .
Radny W.Szymański – w dowożeniu nic się nie zmieniło pani dyrektor . Kompletnie 
nic .Rok czasu nic się zmieniło , rok czasu była łamana ustawa o zamówieniach 
publicznych bo od 14 tys.euro tak jak mówiłem na sesjach musi  być przetarg , Pan
mówił , że tam jest inaczej .
P.E.Gadomska – interpretowaliśmy przepis art.17 ustawy o systemie oświaty jako
zwrot kosztów przejazdu środkami komunikacji publicznej i tego nie dotyczy prawo 
zamówień publicznych .
Radny W.Szymański – ale wyraźnie jest zapisane , Wójt przed chwilą się przyznał ,
że łamał ustawę o zamówieniach publicznych i o czym mamy dyskutować .
P.E.Gadomska – dopiero kiedy Pan wystąpił  o opnie prawną , kiedy ja uzyskaliśmy 
20 września zgodziliśmy się z Panem ,że to był nasz błąd. Inaczej interpretowaliśmy 
prawo . To się zdarza , niestety.
Radny W.Szymański – może Pani podać mi mi ceny przetargowe biletów ? Na 
wszystkich trasach 
P.E.Gadomska – nie pamiętam w tej chwili .
P.W.Szymański – jeden rodzic do mnie dzwonił w piątek i on przedstawił ceny 
z przetargu .
P.E.Gadomska – nikt nie ma takich informacji .
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Radny W. Szymański – pytam się , skąd ta Pani wiedział cenę przetargową .
Już po przetargu w piątek .
P.E. Gadomska – ja sama nie pamiętam tych cen , pamiętam kto dał wyższą , kto dal 
niższą .
Radny W. Szymański – ta Pani podała konkretna cenę .
Sekretarz Gminy – przecież to jest jawna informacja . Otwarcie przetargu , podanie 
wyniku , podanie kwot to jest jawna informacja .
P.E. Gadomska – byli oferenci na przetargu i wszyscy słyszeli te kwoty też .
Radny W. Szymański – ja bym poprosił cenę aktualną biletów po przetargu .
P.E. Gadomska – dzisiaj będzie prawdopodobnie rozstrzygnięcie dopiero przetargu 
ponieważ uzupełnianie było i jeszcze nie jest ogłoszony wynik przetargu . Dopiero
dzisiaj mamy zamiar ogłosić  , do 14 godziny daliśmy termin na uzupełnienie 
dokumentów i po tej godzinie myślę ,że będzie rozstrzygnięcie .
Radny W. Szymański – pani dyrektor skoro Pani mówi ,że przetarg nie jest jeszcze 
rozstrzygnięty to dlaczego mieszkańcy wiedzą ceny biletów ?
P.E. Gadomska – bo byli na otwarciu ofert i wiedzą . To jest normalna rzecz .
Sekretarz Gminy – proszę Państwa , otwieramy oferty , podajemy jakie są , a 
rozstrzygnięcie jest na końcu , to są dwie różne rzeczy . Proszę nie mylić pojęć .
Otwarcie ofert i podanie stawek poszczególnych to jest jedno , a rozstrzygnięcie to 
jest drugie . Jeśli co do tego ma pan wątpliwości zapraszam u nas do osoby , która
zajmuje się zamówieniami publicznymi , wyjaśni dogłębnie .
Radny Andrzej Zagrodzki – pani dyrektor , to ja już teraz nic nie rozumiem ,
czy ten przetarg jest rozstrzygnięty czy nie ? Bo generalnie w chwili otworzenia
kopert albo firma spełnia wymogi albo nie .
P.E Gadomska – powiem Panu tak , otwarcie ofert było 17 października , w 
momencie otwarcia ofert odczytujemy kto złożył oferty i jaka jest cena 
poszczególnych biletów w tym przypadku . Następnie poza tym  otwarciem 
Komisja działa sprawdzając czy wszystkie dokumenty , liczebnie całą ofertę i 
dopiero może mieć jakieś wątpliwości , może wystąpić do oferenta o wyjaśnienie  
w jakiejś  kwestii . Dopiero po tym czasie kiedy , o uzupełnianie jeśli czegoś brakuje 
i dopiero po tym czasie sporządzany jest protokół i rozstrzygnięcie .
Radny A. Zagrodzki – czyli ,  jak rozumiem , tzw . PKS  nie miał kompletu 
dokumentów ?
P.E. Gadomska – nie , PKS miał komplet . Inny oferent nie miał .
Radny W. Szymański – a może Pani mi powiedzieć do jakich firm pani 
występowała  o dodatkowe dokumenty ?
P.E. Gadomska – do jednego z oferentów .
Radny W. Szymański – a może Pani powiedzieć ?
P.E. Gadomska – do tego , który nie wygrał  w tej chwili , który dał wyższą cenę .
Procedura  jest procedurą . Trzeba wystąpić o uzupełnienie dokumentów , taki jest 
obowiązek .
Radny W. Szymański – a czy Pani wysyłała pisma do firmy MOBILIS ?
P.E Gadomska – do PKS , tak . O wyjaśnienie .
Radny W. Szymański – dlaczego Pani mówi od razu nie tak jak potrzeba ?
P. E . Gadomska – ale nie o  uzupełnienie dokumentów.
Radny W. Szymański – nie wiem o co .
P. E . Gadomska – mówię Panu ,że  w czasie trwania Komisji występuje się o różne 
wyjaśnienia i takie wyjaśnienia prosiliśmy  od LECH TRAWEL  i od PKS – u .
I otrzymaliśmy te wyjaśnienia .
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Radny W. Szymański – z tego co rozumiem to ja mogę jutro otrzymać ceny tych 
biletów ?
P.E Gadomska – może Pan zapytać i dzisiaj . To co było w ofercie , jeżeli dzisiaj 
będzie rozstrzygnięcie  przetargu  to będzie to ogłoszone i będzie na stronie bip -u .
Będzie na tablicy ogłoszeń .
Radny W. Szymański – podam mi Pani cenę ofertową .
P. E . Gadomska – ja w tej chwili nie pamiętam .
Radny W. Szymański – pani dyrektor , jeśli na początku sesji pytałem czy będzie 
pani dyrektor GZAS przy tym punkcie 6 czy 7 to mogła Pani wiedzieć o co chodzi .
P.E. Gadomska – około 50 złotych jest do Czarnogłowia w ofercie , którą wygrał 
PKS .
Radny W . Szymański – po sesji zajadę i ceny wezmę .
P.E. Gadomska – proszę bardzo , my mamy taką informację do udostępnienia .
Wójt Gminy – a propos czy było łamane prawo czy nie było . To nie jest dokładnie 
Panie radny tak sztywno i twardo ponieważ na przykładzie przetargu tego 
nieszczęsnego kiedy wybraliśmy trzeciego oferenta . Jest tak ,że przetarg mieliśmy 
opiniowany przez kilku prawników i każdy inaczej ten przetarg opiniował .
Tak samo i w  tym przypadku . Jest ustawa oświatowa , która jakby nakłada 
dwa warianty , jeden to jest dowożenie czyli zorganizowanie naszymi środkami lub 
wybór firmy , która  w naszym imieniu będzie . Taki wariant realizuje gmina 
Jakubów . Oni wynajmują  firmę , która w ich imieniu jeździ  . Czyli te autobusy 
zabierają tylko i wyłącznie dzieci nikogo więcej .Drugim wariantem jest zwrot
za bilet . Do tej pory w naszej gminie było tak ,że jeździł jeden , a z czasem dwa 
autobusy  szkolne i to był ten element przez nas organizowany i drugim elementem 
było zwrot za bilet . Żeby nie ganiać rodziców i dzieci myśmy tę procedurę
upraszczali . Taka była interpretacja . Moim zdaniem prywatnym bardzo dobra .
Bo czy będzie ,że teraz 300 rodziców będzie biegało , kupowało bilety , przynosiło 
miesiąc później do szkoły i trzeba będzie z 300 rodzicami rozliczać się 
indywidualnie . Od lat tak było interpretowane , że realizujemy  właśnie to .
Do tej pory przez lata każdy uważał ,że jest to dobrze . Jak się wzięli za to prawnicy 
to mówią ,że jest źle . Chociaż ja się z tym nie zgadzam .To nie można powiedzieć ,
że była łamana ustawa , tylko po prostu błędna interpretacja . Ja to tak traktuję .
I z tego co wiem wiele gmin tak robi . Będziemy robili inaczej w tej chwili .
W ogóle się wycofamy bo mamy linie wszędzie prawie publiczne i rzeczywiści 
nie organizujemy nic i tych 300 rodziców będzie biegało .wtedy rzeczywiście każdy 
będzie miał wybór jak będzie chciał . Na chwilę obecną  na ten rok szkolny 
jest zorganizowany tak , anie inaczej .
Radny W. Szymański – Panie Wójcie , przed chwilą Pan powiedział ,że 
była łamana ustawa , a teraz Pan mówi ,że niekoniecznie .
Wójt Gminy – źle interpretowana .
Radny W. Szymański – to nie jest problem czy była łamana czy źle interpretowana .
Mi się wydaje , że była łamana konkretnie i to wszystko .
Radny Sł.Wierzba – ja mam pytanie do pani dyrektor , ja otrzymałem takie 
oświadczenie od kierowcy z TAJ BUSA w czwartek o takiej treści „ja niżej 
podpisany oświadczam o rezygnacji kupowania przez Gminny Zespól 
Administracyjny Szkół w Dobrem  biletu miesięcznego dla mojego dziecka .
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Bilet zakupię we własnym zakresie u przewoźnika ,który spełnia odpowiednie 
warunki na dowóz dziecko z i do szkoły . „ i tutaj miał być mój podpis .
Kto te oświadczenia pisał ?
P. E . Gadomska – to nie do mnie pytanie . Ja też się dowiedziałam nie w czwartek 
tylko w piątek o tych oświadczeniach gdy rodzice zaczęli mi je przynosić .
Radny Sł. Wierzba – tutaj jest napisane wyraźnie  „wykupowania przez Gminny 
Zespół  Administracyjny .
P.E. Gadomska – ale czy o to prosi Gminny Zespół , chyba nie .
Radny Sł. Wierzba – teraz drugie pytanie .  Bilet zakupię we własnym zakresie 
u przewoźnika , który spełnia odpowiednie warunki do przewozu dziecka z i do 
szkoły . To znaczy u którego przewoźnika ja mam zakupić bo nie wiem.
P.E. Gadomska  - to w ogóle  nie do nas pytanie , bo my z taka inicjatywą nie 
wystąpiliśmy ,żeby te oświadczenia . Skąd one się wzięły , chyba Pan lepiej wie 
niż ja , bo Panu ktoś to dał , skąd Pan to ma .
Radny Sł.Wierzba – tak jak już mówiłem , dał mi kierowca z TAJ BUSA . Nie znam
tych ludzi , ale chyba był to Pan Zbigniew Wytrykus .
P.E. Gadomska – z tym pytaniem do Pana Zbigniewa , bo ja tego nie redagowałam .
Nie występowałam z takim pismem i tu odpowiedź właściwie nie ode mnie .
Radny Sł.Wierzba – i ten pan kierowca powiedział mi , żeby to oświadczenie  
podpisane zanieść najpóźniej w piątek do godz.15 do Gminnego zespołu 
Administracyjnego Szkół . Czyli myślę ,że Pani coś powinna o tym wiedzieć .
P. E. Gadomska – nie .
Wójt Gminy – ja w kwestii tego oświadczenia .Jest to akcja nie związana z gminą 
Natomiast zaraz po informacji o otwarciu ofert rzeczywiście miałem w kilka godzin 
później już interesantów – rodziców , dlaczego my tak robimy .
Tak naprawdę chodziło tylko o jedną trasę , o przypadek tam gdzie jeździ TAJ BUS.
Między innymi pytano się jak zinterpretować te sytuację . Odbył się przetarg , jeżeli 
dokumenty będą prawidłowe to umowę podpiszemy . Natomiast z ustawy 
oświatowej wynika ,że rodzic ma prawo zakupić samodzielnie bilet . Natomiast 
od razu w momencie kiedy dowiedzieliśmy się o tej akcji przewoźnika 
weryfikowaliśmy temat z panią mecenas . Prawnik widzi to inaczej , ja inaczej .
Według opinii pani mecenas wygląda na to ,że skoro ogłosiliśmy przetarg  
to nie będziemy mogli zwracać za bilety innemu przewoźnikowi . Mimo tych 
oświadczeń , chociaż ja rozumiem to inaczej , skoro zrobiliśmy przetarg raczej
nie będziemy mogli zwracać za bilety .
Radny Sł.Wierzba – ja właśnie dlatego pytam bo rodzice do mnie przyjeżdżają ,
dzwonią zdezorientowani  co to będzie . Najbardziej mnie to wszystko przeraża , bo  
najbardziej na tym cierpią dzieci . Na przykład moja córka mówi ,że teraz moje dwie 
koleżanki będą jeździć tym busem co do tej pory jeździł , a ja skoro tata nie podpisał
i do piątku nie zaniósł będę jeździć dużym autobusem . I teraz wiadomo koleżanki 
rozpierzchły się . I jest wielki płacz z tego powodu .Ile takich oświadczeń wpłynęło
do Gminnego Zespołu ?
P. E. Gadomska – ponad 60 .
Radny K.Laskowski -  szanowni  Państwo , z tymi przetargami to jest tak ,że 
wygrywa czasami firma , z która potem są problemy , ale mimo wszystko prawo jest 
prawem . Ja chcę przypomnieć skargi na Błysk , ale Błysk dał najniższą cenę .
W związku z tym zgodnie z ustawa o zamówieniach publicznych wygrał .
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Druga sprawa  dyskusji  na temat przetargu bądź braku przetargu .
Poważnie się zastanawiam nad bezprzetargowym wynajęciem ośrodka zdrowia , bo
bo z tego co już słyszałem to radca prawny w tej sprawie tez ma obiekcje .
I pytanie , czy to jest tylko interpretacja czy złamanie prawa .
Radny Michał Poławski – ja mam pytanie odnośnie zakupu biletów . Jeżeli do tej 
pory to się odbywało w ten sposób ,że to GZAS zakupował bilety i nie było z tym 
problemu to czy teraz będzie jakiś problem ? Rodzice muszą sami we własnym 
 zakupić . 
P.E. Gadomska – nie możemy kontynuować  tak jak do tej pory jeśli chodzi o zakup 
biletów .
Radny M. Poławski -mi nie chodzi o kwestie prawne . Tylko załóżmy wygrywa firma 
P.E. Gadomska – po przetargu teraz , będziemy nadal kupować dla uczniów według
wygranego przetargu .
Radny M.Poławski – więc nie ma chyba problemu z jakimś bieganiem rodziców ?
P. E . Gadomska – nie , nie ma .
Radny W. Szymański – pani dyrektor powiedziała ,że te oświadczenia nie wyszły z 
GZAS – u . to temat był jakiejś firmy przewozowej  czy tam kogoś prywatnego .
Po co Pani to zbierała w takim razie ?
P.E.Gadomska – rodzice przynieśli to przyjęłam .
Radny W. Szymański – przed chwila Pan Wójt powiedział ,że rodzice będą biegać ,
kupować bilety gdzie będą chcieli . To jest straszenie rodziców. To jest takie młyn na 
wodę . Próbujecie się bronić tylko nie macie żadnej strefy obronnej .
P. E . Gadomska - dostał Pan opinię prawną od Pani mecenas gdzie tam właśnie  
jest to zawarte , że albo organizujemy dowożenie , albo rodzice sami muszą
zakupić bilety i potem my zwracamy im za te bilety i to musi być fizycznie 
wykonane przez rodziców i wtedy byłaby taka sytuacja ,że  za 340 dzieci 
musieliby przyjść rodzice , przynieść bilet .
Radny Sł.Wierzba – z wyjaśnień pani dyrektor ja zrozumiałem tyle i Pan Wójta 
również, że te oświadczenia  nie mają teraz żadnej mocy , one są po prostu 
niepotrzebne . Więc ja chciałabym zapytać czy mogłaby Pani tutaj na oczach 
wszystkich podrzeć te oświadczenia i wyrzucić je do kosza ?
Wójt Gminy – Pan żąda w tej chwili przestępstwa .
Radny Sł.Wierzba – ja pytam , nie żądam , to jest różnica . Czy Pani może ?
Ja nie nakazuję .
Wójt Gminy – Pan chce ,że jakieś pismo wpłynęło do gminy ogólnie mówiąc,
żeby zostało zniszczone .
Radny Sł.Wierzba – ja pytam .
Wójt Gminy – no to nie może być . Badamy temat czy te oświadczenia będziemy 
mogli respektować czy nie .
Radny K.Laskowski – prawo jest prawem . Nie możemy okazywać tak jawnego
lekceważenia ludziom . Ja przypominam ,że my nie reprezentujemy tu firm 
przewozowych , których interesy mogą być naruszane . My reprezentujemy 
teraz gminę . W związku z tym te 40 osób jest oburzone to maja prawo gdzieś się 
odwoływać . Inna  sprawa to czy będzie zgodne z prawem przyjęcie tego odwołania.
Podarcie tych kartek oznaczałoby , że tak naprawdę ,że 40 czy ileś osób 
my po prostu uznajemy ,że nie mają prawa wypowiedzi .
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Radny W. Szymański – odnośnie wypowiedzi Pana Sławka , Pan powiedział ,że 
za przetarg ja dostałem premię . Panie Sławku , ja premii nie widzę już półtora roku .
Radny Jakub Chojecki -  ja chciałem się odnieść do pisma mieszkańców
Czarnogłowia . Wcześniej PKS przewoził nasze dzieci . I tam jest opinia ,
niekompetencja do przewozu , spóźnianie się , odwoływanie kursów . 
Mam takie pytanie , czy w umowie przewidziana jest jakaś kara  za odwoływanie 
kursów , nie dowożenie na czas dzieci  .
P. E. Gadomska – w umowie jest taki zapis ,że za każde spóźnienie ponad 15 minut 
skutkuje karą 100 złotych .
Wójt Gminy – obawy rodziców są , mam nadzieję,  na wyrost . Między innymi w 
warunkach przetargowych wpisaliśmy pewne rzeczy czego oczekujemy , ile kursów 
ma być i tak dalej . Także  przewoźnik będzie musiał , chcąc się wywiązać z ustawy
będzie musiał mieć kilka kursów , czyli te ograniczenia czasowe i ta dokładność
będzie w umowie musiała  być zagwarantowana  . Pewne reguły musiały być 
ustalone . Ustawa o zamówieniach publicznych narzuca pewne prawa . Przy okazji
rozmów , bo temat odbił się dość głośnym echem . W ubiegłym tygodniu miałem
dużo rodziców , którzy byli oburzeni dlaczego my to robimy i musiałem każdemu 
indywidualnie tłumaczyć , że przetarg nie jest ograniczeniem , tylko musimy go
zrobić . Niemniej to ,że autobusy będą jeździły tak jak do tej pory to wynika z 
umowy , z warunków .
Przew. Rady Gminy – temat jest bardzo ciężki . Jest to tylko informacja i z tej
informacji tak wynika tak dla Państwa radnych i obecnych pozostałych na sali .
A przepisy prawa są takie ,że można i z tej strony i z tej , a najgorzej jak się z 
prawnikami zaczniemy przepychać . I to jest problem.. Myślę ,że ten problem ,skoro 
zostanie zamknięty  i rozstrzygnięty przetarg to będzie etapem oceny za jakiś czasu. 
I my jako radni wtedy dowiemy się czy to funkcjonuje dobrze ,tak jak do tej pory
funkcjonowało ,  czy będzie funkcjonować źle . Rola radnego jest przestrzeganie 
prawa . My nie po to tu jesteśmy żebyśmy próbowali lub umożliwiali jakieś
interpretowanie pewnych rzeczy dwojako lub więcej . W każdym bądź razie 
jeśli jest ustawa o przetargach ona ma być rozstrzygnięta . Jeśli jest dowolność
to też jako radni powinniśmy o tym wiedzieć . Chyba myślę ,że dostatecznie się 
dowiadujemy .
Radny W. Szymański – panie przewodniczący , ale dopiero po dwunastu miesiącach 
dowiemy się o prawdzie o przetargu.
Przew. Rady Gminy – jest takie powiedzenie „lepiej późno niż wcale „.  

Do pkt.7 .Projekt uchwały w sprawie podziału gminy Dobre na okręgi wyborcze oraz
ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu .

Radny Sł.Wierzba – ja mam nie tylko wątpliwości i zapytania , ale tutaj jest 
jawne jak gdyby ograbienie nas , naszego rejonu z jednego radnego . Do tej pory
było w obwodzie nr 4 – Drop ,  trzech radnych . Po nowej rozpisce na 
jednomandatowe obwody , na naszym rejonie doszła jedna miejscowość  
Kobylanka , natomiast straciliśmy jednego radnego . Kiedyś było trzech , teraz jest 
dwóch , a jeśli chodzi o Dobre było czterech radnych , w tej chwili jest pięciu 
radnych . Chodzi mi o to ,że u nas jest głosujących czyli wyborców 497 na jednym
obwodzie , a w Dobrem jest 360 , 319 . Nigdzie nie przekracza 400 wyborców .
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Dlatego uważam,że jest to po prostu rozpisanie takie dla nas niekomfortowe .
I uważam ,że też niesprawiedliwe .
Wójt Gminy – ja przypomnę , że wiosną Państwo radni dostali wszystkie
materiały . Prosiłem , że jeżeli ktoś ma inny pomysł , żeby do końca czerwca 
propozycję przedstawił . Do dnia dzisiejszego , skrytykować jak zwykle jest łatwo ,
nawet jedna propozycja nie wpłynęła . Krótko powiem jak to się robiło ten podział .
Nie jest to do końca tak ,że robimy  jak chcemy . Po pierwsze , nowa ustawa 
nakazuje obowiązek  utworzenia okręgów jednomandatowych . Do tej pory 
byliśmy gmina  , w której w okręgach jednomandatowych wybierany był jeden radny 
pozostałych 14 radnych wybieranych było w okręgach wielomandatowych . To była
sytuacja niespotykana .
Jak podział musiał następować . Po pierwsze ,liczbę mieszkańców gminy 
według stanu ostatniego kwartału poprzedzającego podjęcie uchwały . Te dane , 
które podawałem w marcu i dane , które dostaliście minimalnie się różnią , o kilka 
osób . Żaden istotny szczegół . Skoro uchwałę podejmujemy w październiku to dane 
z końca września  . W gminie mamy 6032 osoby , dzieli się to 15 . To znaczy ,że 
na jednego radnego przypada 400 mieszkańców . Ale trzeba brać pod uwagę 
sołectwa . Zasady są takie ,że sołectwo dostaje jednego radnego. Ale inaczej 
powiem ,że okręg wyborczy musi zawierać w granicach 400 osób plus – minus 50 %,
bo sołectwa są różnej wielkości . To znaczy ,że okręg wyborczy w naszej gminie 
zgodnie z prawem tj. od 200 do 600 . Trzeba łączyć okręgi terytorialnie .
P. Jan Krasuski sołtys Marcelina – ale czy radni przywiązani są do stołków ?
Radny Sł. Wierzba – o tym czy radni są przywiązani do stołków to decydują 
wyborcy
Radny W. Szymański -  chodzi mi o okręg wyborczy nr 3 chyba nie po drodze 
Osęczyźnie do Gęsianki , Rakówiec i Wólka Mlęcka .
Wójt Gminy – ma Pan rację , ale co z tej racji wynika ?
Jaka propozycja inna ? Ja już o tym powiedziałem , ja również mam dyskomfort , ale
nie umieliśmy inaczej tego rozwiązać ze względu na te liczby .
Łamigłówkę układaliśmy sami , ale jest ona po konsultacjach z Wojewódzkim
Komisarzem Wyborczym .

Radni w głosowaniu jawnym  podjęli uchwałę 6 głosami za przy 3 przeciwnych i 4 
wstrzymujących się od głosu .

Uchwała Nr XIX/156/12 na piśmie  w załączeniu .

Do pkt.8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Dobre na 2012 rok.

Skarbnik Gminy poinformowała, że jest to korekta klasyfikacji budżetowej , to są 
przesunięcia planów.
Radny P. Chmielewski – ale z czego to wynika ?
Skarbnik Gminy -  jest to błędna kwalifikacja . Jednostka  wdrażająca uznała ,że 
trzeba zmienić .
Skarbnik Gminy  - w projekcie uchwały podałam nieprawidłową nazwę projektu .
Bardzo za to przepraszam , zostanie to poprawione.
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Radny M. Poławski – ale czy możemy te uchwałę jeżeli jest błędnie zapisana ?
Skarbnik Gminy – błędnie została zapisana sama nazwa projektu .

Radni w głosowaniu jawnym  podjęli uchwałę 12 głosami za przy 1 wstrzymującym 
się od głosu.

Uchwała Nr XIX/157/ 12 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.9.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Dobre  na lata 2012 – 2020.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 12 głosami za przy 1 wstrzymującym 
się od głosu .

Uchwała Nr XIX/158/ 12 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.10.Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji .

Radny W. Szymański – protokół z sesji z 11 września jest taki zapis ”strona 13 pkt.18
chodzi mi o opinie radcy prawnego czy musi być przetarg ogłoszony na dowóz
dzieci czy nie bo jest kwota 200 tysięcy . Proszę mi to zmienić w tym protokóle „
tzn . zapis w protokóle  z czerwcowej sesji  . „To jest uwaga , proszę  zapisać
uwagę do protokółu o ponowne udzielenie  opinii prawnej „ . W protokóle z czerwca 
nie ma tego zapisu .
Anna Kalinowska protokólantka – proszę o pomoc pana radnego . Nie bardzo wiem 
co mam z czym zamienić i gdzie dopisać .Dla mnie ostateczną uwagą było to ,że 
trzeba dać opinię radcy prawnego.
Radny W. Szymański – w czerwcowym protokóle jest  taki zapis  „Strona 16 
proszę o opinię na jakiej zasadzie robiony jest przetarg na zakup biletów „ . Ja 
prosiłem  o opinię radcy prawnego czy musi być przetarg czy nie . O to mi chodziło
cały czas . A to cały czas istnieje zapis jak są kupowane bilety . Pan Sekretarz
zrozumiał temat dokładnie w czerwcu  , bo mnie przeprosił ,że się pomyliliśmy .
Przeprosimy przeprosinami .
P.A. Kalinowska – ja zrozumiałam ,że chodzi o opinię prawną.
Radny W. Szymański – o opinię radcy prawnego na dowóz dzieci . Czy przetarg 
musi być czy nie musi być..
Sekretarz Gminy   – ja odsłuchiwałem osobiście z panią Anią , jest słowo opinia . Nie 
ma  problemu, możemy przecież odsłuchać protokół , jest dostępny . Przyjęliście co 
prawda na poprzedniej sesji zmianę ,ale można odsłuchać . Wychodzi na to ,że co 
innego zapis, a co innego nagranie . Każdą zmianę proszę o zapisywanie na kartce.
Radny W. Szymański – przecież te zmianę w zapisie to Rada przegłosowała i to
powinno być w zapisie .
P.A. Kalinowska – bardzo  poproszę o pomoc ,żeby było tak jak ma być . Bardzo 
Pana proszę ,żeby Pan ze mną został po sesji . To jest kwestia kilku chwil .
Wójt Gminy – do tej pory przez lata nie było problemu . Natomiast teraz wyniknął 
problem  ,że jest to coś nieprecyzyjnie przez protokólanta zapisane . Protokólant 
rzeczywiście może się pomylić , każdy jest człowiekiem i jeśli jest uwaga to taka 
moja prośba na przyszłość , prosimy o zapisanie odręcznie co protokólant 
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ma zapisać , żeby mógł napisać dosłownie tak jak brzmi uwaga , bo potem
rzeczywiście jest problem .
Natomiast co do tej sesji czerwcowej . Państwo radni przegłosowaliście uwagę 
i wpisaliście  do protokółu rzecz , której nie było . Pan Szymański złożył wniosek 
i państwo radni wpisali to słowo „radcy prawnego „. W odsłuchu tego słowa nie ma .
Pan Szymański jest zgodny z prawem , bo  był akurat przeciwko temu .
Pan Sekretarz  prosił ,żeby razem odsłuchać gdzie to jest , bo ani pan Sekretarz ani 
pani Kalinowska nie znaleźli tych słów w odsłuchu . No po to mamy odsłuch.
Być może ,że Pan chciał opinię radcy prawnego , ale tych słów nie wypowiedział.
Radny W. Szymański - Panie Wójcie , ale na wrześniowej sesji wyraźnie 
powiedziałem o co mi chodzi , jeszcze mamy jakiś temat zbyteczny . Wyraźnie 
powiedziałem o co chodzi .Jest zapisane wyraźnie na stronie trzynastej o co mi
chodzi i jeszcze jest problem ,żeby te słowa , które powiedziałem wpisać do 
protokółu z czerwcowej sesji .ja uważam ,że były powiedziane , jeśli ktoś to 
przegłosował to znaczy ,że były powiedziane .
Wójt Gminy – dlatego , żeby uniknąć takich rzeczy . Pewne  rzeczy są nie 
doprecyzowane  , nie da się każdej rzeczy precyzyjnie powiedzieć i zapisać.
To wszystko powinno zapisać się w statucie , ale wtedy byłaby to gruba księga .
Jeżeli ktoś zgłasza wniosek do protokółu to tak naprawdę ten zapis powinien 
znaleźć się w następnym protokóle . Nie kreślimy starego protokółu . Jeśli się znalazł 
jakiś błąd , to nie jest tak dosłownie powiedziane, czasami dotyczy to tylko jednego 
słowa , wiem ,że od strony praktycznej szyk w zdaniu jest źle , jakieś słowo  itd.
Zdarzają się takie błędy , wielu radnych tak postępuje ,że Pani tutaj zapomniała 
np. słowo dostawić , czasami zdarza się jakiś drobiażdżek nie zmieniający  istoty .
Tak samo i w tym przypadku , protokólant nie jest nieomylny . Wyraźnie to
wyartykułować i doprowadzić do głosowania . W tym przypadku te słowa 
przynajmniej w odsłuchu nie znajdują się .
Radna H. Wadas – czy radny ie będący na poprzedniej sesji powinien zabrać głos
w głosowaniu dotyczącym odnośnie przyjęcia protokółu .
Wójt Gminy – nie jest wyłączony z głosowania . Radny jest wyłączony z głosowania 
tylko i wyłącznie jeśli dotyczy to jego interesu prawnego .
Radna H. Wadas -  a jeśli na sesji nie możliwości zweryfikowania .
Wójt Gminy – nie jest precyzyjnie powiedziane . Można się wstrzymać , albo w 
ogóle nie wziąć udziału w  głosowaniu . Ale można zagłosować za lub przeciw .
Tu nie ma reguł. Trochę zdrowego rozsądku . Ale prośba , jeżeli zadajemy pytanie 
takie , na które chcemy odpowiedź , odręcznie  na karteczce zapiszmy . Tylko i 
wyłącznie z tego powodu jeśli chcemy jakieś poprawki ,żeby dosłownie było to ,
a nie , że zapisała znowu nie tak jak ja myślałem  . A czasami myślimy coś , a 
mówimy coś innego i się dziwimy , że ten ktoś odpowiada na coś innego .
Przew. Rady Gminy – jak Pan ma sprecyzować swoją uwagę ,żeby pani 
protokólantka mogła zapisać.
P.A.Kalinowska – ja bardzo proszę ,żeby  Pan ze mną został tylko chwilkę po sesji .
Radny W. Szymański – ta poprawka , która zgłosiłem powinna być w protokóle
z dnia 25 czerwca . Po to była wniesiona poprawka ,żeby znalazła w protokóle 
z poprzedniej sesji .
Przew. Rady Gminy – ale tak się znaleźć nie może , bo protokół został przyjęty .
P.A. Kalinowska – ja poproszę ,żeby Pan został ze mną chwilę po sesji i ja to zrobię.
Ja poproszę o chwilę pomocy .
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Radny W. Szymański – ja zgłosiłem to we wrześniu i to powinno się znaleźć .
To po co ja zgłaszałem wniosek do protokółu jak to nie będzie poprawione .
Przew. Rady Gminy – proszę o wyjaśnienie techniczne panie Sekretarzu .
Sekretarz Gminy – odsłuchaliśmy protokół , było przepisane słowo w słowo to co
Pan Szymański powiedział. Jeśli Państwo chcą , przecież to nie ma problemu żeby 
odsłuchać .
P.A. Kalinowska – wy wszyscy mówicie o jednym , a pan Szymański  mówi 
zupełnie o czymś innym . I ja wiem o czym pan mówi i ja tylko poproszę ,żeby
chwię zostać ze mną po sesji . Zostanie pan ze mną ?
Radny W. Szymański – mam pytanie do pana Sekretarza , pan mnie przeprosiłeś tutaj 
że myśmy się pomylili . Przecież mówiłem Panu , Pan mnie przeprosiłeś , może nikt
tego nie słyszał , ale powiedział Pan słowo przepraszam ,że myśmy się pomyli o co 
Panu chodziło . I Pan wiedział dokładnie o co mi chodziło .
Sekretarz Gminy – tak uważałem ,ale potem wziąłem ten protokół do odsłuchania .
Odsłuchałem dokładnie , trzy razy słuchaliśmy tego samego . Tych słów pana ,
które Pan twierdzi nie było . Proszę odsłuchać te słowa , pójdziemy razem i
i odsłuchamy . Przepraszałem Pana , bo myślałem ,że pomyliliśmy się , okazało się  ,
że nie pomyliliśmy się .
Radny W. Szymański  - wychodzi na to panie Sekretarzu ,że teraz to ja powinienem
Pana przepraszać.
Przew. Rady Gminy –jeżeli radny , pan Szymański ma uwagę w sposób 
cywilizowany te uwagę wnosi  , a my się odniesiemy w głosowaniu czy 
przyjmujemy protokół w wersji przedstawionej z poprawką wniesioną przez pana
Szymańskiego czy w wersji przedstawionej jaka jest .
P.A. Kalinowska – protokół z czerwca został przyjęty, ja sądziłam ,że Panu chodziło 
o słowo „prawną „ i to słowo się znalazło , ale Panu chodzi o coś innego . Ja wiem 
już o co i Pan wie o co  i bardzo proszę ,żeby  Pan ze mną  tylko chwilę został po 
sesji .
Przew. Rady Gminy – Panie Szymański czy Pan deklaruje odrobinę współpracy ?
Radny W. Szymański – tak , zostanę .
Przew. Rady Gminy – teraz przyjmujemy protokół z poprzedniej sesji .

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z poprzedniej sesji tj. z dnia 
11 września 2012 roku 11 głosami za przy 2 wstrzymujących się od głosu .

Do pkt.11.Odpowiedzi na zapytania radnych .

1/ woda w studzienkach , przegląd się odbył , tam gdzie mieszkańcy zgłaszali 
nieszczelności  wykonawca dotarł wszędzie , zostały uszczelnione te studzienki .
Te studzienki naprawdę są nasza zmorą , nigdy nie będą szczelne . Do tej pory 
braliśmy 1800 złotych za zwykłe przyłącze , jeśli ktoś robił studzienkę to dodatkowo
500 złotych . Ja uważam ,że powinniśmy brać 1800 złotych nie patrząc jakie to jest 
przyłącze , a jeśli ktoś chce studzienkę to we własnym zakresie  , koszt szczelnej 
studzienki 1,5 tysiąca – 2 tysiące  . Wykonawca założył jakieś studzienki , zostały
naprawione , przegląd się odbył .
Gwarancja generalnie na wykonawstwo zarówno przy drogach jak i przy 
wodociągach wynosi 36 miesięcy . Czyli od grudnia 2011 do grudnia 2014 .
2/awaria hydrantu w Jaczewku , nie było żadnej awarii . Mieliśmy kontrolę
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przeciwpożarową i strażak jeździł w różne punkty gminy i sprawdzał
czy działają hydranty i najzwyczajniej w świecie nie dokręcił hydrantu .
Pan Chojecki dokręcił hydrant  i po awarii.
3/jak ogłoszono przetarg na dowóz ? Problemem jest to ,że są trasy dochodowe 
i mniej dochodowe . Żeby nie stanąć przed taką sytuacją ,że gdzieś nie będziemy 
mieli oferentów gmina została podzielona na trzy strefy . Połączyliśmy mniej 
dochodowe trasy z bardziej dochodowymi ,
4/opłaty za sale gimnastyczną , w ramach pracy gimnazjum i szkoły podstawowej 
są koszty utrzymania tej sali . Sala gimnastyczna tak jak i wszystko kosztuje .
Te same dzieci przychodzą w soboty , w niedziele , to są grupy komercyjne .
Na sali musi świecić się światło , ktoś musi salę otworzyć i być na tej sali . To są 
koszty . Dyrektor Gadomski wyliczył koszt utrzymania sali  , jest ok , 28 złotych 
za godzinę  . Ustaliliśmy  opłatę 30 złotych . Nie zarabiamy na tym nic, chodzi o 
refundację kosztów wszystkich grup komercyjnych .
5/ Brzozowica – gwarancja na drogę , wynosi ona 36 miesięcy czyli do 
przyszłego roku – wrzesień, październik . Ja już o tym wspominałem ,że najlepiej
z tej gwarancji skorzystać w ostatniej chwili ,
6/ pan Pawiński zgłaszał krzaki , w tym roku na pewno nie wytniemy , w tym roku
ile mogliśmy tyle wycięliśmy .

Do pkt.12.Wolne wnioski.

Radny W. Szymański -  mam prośbę o 15 minut przerwy . Przed chwilą pan Wójt 
powiedział , żeby lepiej wnioski formalne składać na piśmie  . Proszę o 
umożliwienie radnym złożenia wniosków pisemnych .
Przew. Rady Gminy – rozumiem ,że pan Szymański składa formalny wniosek 
o ogłoszenie piętnastominutowej przerwy .
Wójt Gminy – patrząc na porządek obrad mamy już koniec sesji , nie bardzo widzę 
potrzeby robienia przerwy . Ja mam kilka tematów , chciałbym rozwinąć temat 
śmieciowy , sądzę, że zajmie nam to ponad 15 minut . Jakie wnioski formalne , to 
już jest koniec sesji .
Radny W. Szymański – panie Wójcie , powiedział Pan przed chwilą , jak była kłótnia 
o ten protokół , żeby najlepiej składać wnioski na piśmie , wtedy nie będzie 
problemu . Pan te słowa powiedział , dlatego  zgłaszam przerwę , żeby  napisać
wniosek formalny .
Radny J.Chojecki – pan radny źle zrozumiał , nie chodziło o wnioski formalne tylko 
o wnioski do protokółu .
Wójt Gminy – to była moja prośba , że jeżeli ktoś ma uwagi do protokółu , to żeby
te uwagi przygotował sobie i na piśmie złożył . Natomiast punkt „przyjęcie 
protokółu” został zrealizowany .
Radny W. Szymański – ale mi nie chodzi o wnioski do protokółu , mi chodzi o 
wnioski formalne . W wolnych wnioskach padają wnioski formalne do Rady Gminy .
Mogą paść . I ja proszę o przerwę , muszę napisać na kartce wniosek formalny
do Rady Gminy  , żeby potem nie było pomówień ,że ja tego nie powiedziałem czy 
powiedziałem . 
Przew.Rady Gminy -  czy Państwo radni podzielają wniosek radnego Szymańskiego? 
Czy w ogóle punkt „wolne wnioski” ma być pisany ?
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To po co mamy tutaj siedzieć , listy napiszemy w domu i przywieziemy je na ten 
punkt gotowe .
Radny W. Szymański - panie Przewodniczący , do tej pory nie było takich tematów ,
że były problemy z wolnymi wnioskami czy coś takiego , żeby nie było niejasności .
Składam wniosek o przerwę , dlatego , że chcę napisać wniosek formalny na 
piśmie , żeby nie było pomówień później , czy ja powiedziałem to czy tamto  .
Ktoś odsłucha , wiadomo , że się to nagrywa Panie Sekretarzu i później będzie 
problem . My odsłuchamy , tego nie było , jeśli będzie pismo , nie będzie pomówień 
żadnych .
Przew . Rady  Gminy – kto jest za tym ,aby ogłosić przerwę do godziny dwunastej ?

Radni w głosowaniu jawnym przy 10 głosach za ,opowiedzieli się za przerwą .

Po przerwie protokólantka odczytała pisemne wnioski formalne złożone przez
radnych Rady Gminy :
1/wniosek radnego W. Szymańskiego  do Komisji Rewizyjnej „ o rozpatrzenie czy 
  była łamana ustawa o zamówieniu publicznym przez Wójta Gminy Dobre  / dowóz 
  dzieci do szkół /. Jeśli była łamana proszę o Komisję do wyciągnięcia  
  konsekwencji służbowych i podanie go do wiadomości publicznej „ .
2/ wniosek radnej H .Wadas o umieszczenie w budżecie na 2013 rok modernizacji 
  drogi powiatowej Stanisławów – Mlęcin – Kamionka w miejscowości Mlęcin 
   zadanie wspólnie z powiatem .
3/wniosek radnego St . Pawińskiego o wykonanie łącza wodociągowego 
  Rabierz – Antonina wraz z przyłączami do Pana Roguskiego Tadeusza 
  zam. Rąbierz  Kolonia w 2013 roku ,
4/wniosek radnego P. Chmielewskiego o przesunięcie kwoty przeznaczonej na 
  wykonanie chodnika wraz w powiatem , którego realizacja nie będzie dokonana,
  a jest zapisana w bud życie na rok 2012  i  wykonanie nawierzchni asfaltowej 
  na ulicy Targowej jeszcze w tym roku , 
5/ wniosek radnego P. Chmielewskiego o zabezpieczenie środków w budżecie na 
  2013 rok w kwocie 900 tysięcy / przegłosowanej  w 2011 roku / na budowę dróg :
  - Poręby Nowe – nakładka bitumiczna ,
  - Pokrzywnik – stabilizacja betonowa ,
  - Jaczewek – stabilizacja betonowa,
  - Mlęcin – budowa chodnika z udziałem środków wiejskich , 
  -  Głęboczyca – stabilizacja betonowa ,

Radny K.Laskowski – od ostatniej komisji to chyba się strasznie budżet powiększył.
Tak jak pamiętam prosiłem o głosowanie  , żeby na komisji to głosować co chcemy
co nie chcemy to nie było odzewu . Od ostatniej komisji , raptem chyba z tydzień 
minął i nagle  budżet nam urósł . Jestem pełen podziwu . Odnoszę wrażenie ,że 
odwagi dodaje w gierkach budżetowych po prostu obecność ludzi , że to każdy chce 
się wykazać przed wyborcami ,ale pieniądze to jest twarda  rzeczywistość . Każdy 
chce czegoś , ale nie wiem czy to się tak wszystko da . Ja jestem skłonny 
ul. Targową poprzeć.
Radny P.Chmielewski – ja rozumiem Pana wypowiedź , ale pragnę przypomnieć 
głosowanie wniosku pana Zagrodzkiego na kwotę 900 tysięcy i Pan był za tym ,
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żeby tę kwotę przeznaczyć w roku budżetowym następnym . 
Radna H .Wadas – na ostatniej komisji  do głosowania  nie doszło między innymi 
dlatego ,że może nawet wielokrotnie były podejmowane takie rozmowy odnośnie 
głosowania . Pan Wójt za każdym razem powtarzał ,że ze względu na nieobecność
niektórych  radnych  głosowanie nie może być . Chce zaznaczyć ,że trzech radnych 
rzeczywiście  wyszło trochę wcześniej . Dlatego też jednocześnie proszę ,żeby
posiedzenia komisji również były nagrywane .
Wójt Gminy -  no to chyba byliśmy na różnych komisjach . Ja przypomnę ,że 
wielokrotnie żądałem głosowania , ustalenia . Dyskusja co w jakiej kolejności mam 
realizować trwała chyba ze trzy godziny . Od samego początku żądałem jednej 
rzeczy , proszę ,żeby komisja zaopiniowała w jakiej kolejności realizować . 
Natomiast w momencie kiedy może była skłonność , rzeczywiście , niektórych 
radnych już nie było . Ja naprawdę żądałem , nie dyskutujmy już . Proszę na 
najbliższej komisji wypracować kolejność wniosków , dyskutowaliśmy bardzo 
długo, zderzyli się wszyscy ze ściana możliwości finansowych   gminy . Ja prosiłem 
o jedną rzecz , proszę mi wskazać w jakiej kolejności . Które wnioski zostaną mi 
wskazane te będę realizował i będę miał jasność w temacie . Nie tak jak przed 
rokiem kiedy nie mieliśmy możliwości finansowych żadnych na ten rok . 
Na komisji sugerowałem głosowanie . Do głosowania nie doszło , nad czym 
ubolewam  .
W momencie kiedy mamy podjąć decyzję , nie , nie to niech Wójt podejmie . Ja tylko
powiem to jest źle . To jest najprościej  . Prosiłem i jeszcze raz proszę nie 
dyskutujmy . W zdecydowanej większości wnioski zostały powtórzone , które Rada 
zna .Jakiż to problem , żeby każdy radny przepisał wnioski po kilka razy .
Jeśli któraś wioska nie ma radnego to ma być pominięta ? Ja uważam ,że należy 
traktować wszystkich jednakowo , a nie wybiórczo ,że jak jestem radnym stąd to 
złożę wniosek  na sesji i z zaskoczenia przejdzie . Jestem temu przeciwny . 
Uważam , że należy całą gminę traktować jednakowo. A nie , że widzę sołtysa z tej 
wioski to już trach pod publiczkę , niech wszyscy wiedzą jaki jestem wspaniały ,
pamiętam o tym wszystkim   . Ale jak trzeba siąść i twardo porozmawiać  , z której 
kupki co robimy , to wtedy  Wójta problem . Mamy najbliższą sesję w listopadzie ,
będzie to sesja podatkowa . Nie mieliśmy jeszcze stawki ceny żyta i drewna ,ale
dobrze byłoby podjąć na jednej sesji ,żeby w jednym dzienniku urzędowym zostało 
opublikowane  . proszę ,aby radni na najbliższej komisji bądź sesji dokładnie mi 
określiła ,żebym ja wiedział w jakiej kolejności mam realizować te inwestycje .
Na przyszły rok pani Skarbnik orientacyjnie określiła, że kwota inwestycyjna to 
1, 2 mln złotych . Z dyskusji z komisji wynikło ,że w pierwszej kolejności robimy 
wodociągi i ogłoszony jest już przetarg na Makówiec . A w przyszłym roku musimy 
ogłosić przetarg na Mlęcin . No to jak to jest z tą matematyką . Mamy 1, 2 mln , 
przetarg na Makówiec za 1,3  mln , jeszcze zabezpieczyć 900 tysięcy i Mlęcin .
Państwo radni o tym zapomnieli . Bo dzisiaj jest publika ,a matematyka to na bok .
Proszę Radę Gminy o określenie kolejności inwestycji . Jeśli jednak Rada Gminy 
uważa ,że wodociągów nie realizujemy i nie bierzemy pieniędzy z dotacji to proszę 
bardzo , ale niech to nie będzie moja decyzja ,żeby mieszkańcy wiedzieli . Tak jak w 
przypadku odnowy . Ja złożyłem wniosek , mam czyste sumienie . 
A propos podatku , muszę wysłać do Izb Rolniczych wniosek o wydanie opinii
na temat podatku rolnego . Na komisji nie znaliśmy kwoty , ale wyraziłem 
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swoją opinię  , że należy w roku przyszłym zachować podatki takie jak w tym roku 
korygując je jedynie o stopień inflacji . Przewidywana inflacja 4 % . Dotyczy to
również podatku rolnego  Kwota podana przez GUS  to 75,86 zł . Moja 
propozycja jest taka , żeby zmienić o stopień inflacji czyli było 40 zł , teraz 41,60 zł.
Proszę o opinię w tej sprawie . Drewno proponuję postąpić tak samo .
Przew.Rady Gminy - Wójt Gminy prosi o opinię czy wzrost  o 4 %  radni akceptują ?
Radny W. Szymański – jaka to będzie suma czy 42 zł czy 41 zł ?
Wójt Gminy - będzie to 41,60 zł , wzrost o 4 % . rada Gminy nie podjęła żadnej 
uchwały .
Radny W. Szymański – panie Przewodniczący , padały wnioski formalne , proszę je 
głosować . Dochodzimy do tego wniosku , a pierwsze nie zostały głosowane .
Przew. Rady Gminy – które wnioski ? Te , które teraz wpłynęły na piśmie . Myślę ,że 
te wnioski zostały złożone i powinny być do realizacji do budżetu czyli na komisję.
Jeden wniosek jest do komisji rewizyjnej  , który będzie skierowany .

Radni w głosowaniu jawnym skierowali wniosek radnego W. Szymańskiego do 
Komisji Rewizyjnej  11 głosami za przy 2 wstrzymujących się od głosu .

Przew . Rady  Gminy – wniosek p. Hanny Wadas . Kto jest za tym ,aby skierować do 
Komisji BOR ?
Radny W. Szymański – panie Przewodniczący , z tego co rozumiem to były wnioski 
do Rady Gminy , a nie do budżetu .
Radny K. Laskowski – ja bym poprosił o podanie w tych wnioskach formalnych 
podstawowej odpowiedzi : gdzie są pieniądze ? Ludzie , nie ma podatków 
uchwalonych , a Wy na kredyt coś budujecie , proszę bardzo , ale beze mnie .
Radny P. Chmielewski – na pierwszy mój wniosek pieniądze są zapisane w budżecie,
Możemy je spokojnie przesunąć. Możemy tylko zyskać , nie stracimy .
Wójt Gminy – Panie radny  , powinien Pan wiedzieć , że jest to wniosek o zmianę 
budżetu . Kiedy to zrobimy ? 
Radny P. Chmielewski – jeśli dołożymy starań to jeszcze zdążymy . Pan Wójt 
najlepiej wie .
Wójt Gminy – ja coś tam rzucę , a niech inni się martwią , tak? Proszę Państwa ,
zmiany w budżecie tzn. ,że następna sesja . Lekko licząc to 20 listopada , przetarg
trzy tygodnie – mamy 15-20  grudnia i wtedy kładziemy asfalt . Chlapnąć każdy 
sobie może , a Wójt będzie winny .
Proszę o zwołanie sesji nadzwyczajnej , w terminie szybszym niż 20 listopada .
Radny M.  Koseski – zejdźmy na ziemię , na okres przedświąteczny  proszę 
o 4 toi -toi  i proszę o osłuchanie tego nieszczęsnego nagrania  .
Przew. Rady Gminy – jeśli zwołamy komisję BOR to będzie to samo co sesja 
nadzwyczajna 
Radny W, Szymański  - decyzje zapadają  sesji , nie na komisji .
Panie Wójcie ,  Pan nie mówi słów chlapnąć.
P . M. Sitnicki pracownik UG Dobre – na realizację zadania  potrzebne jest 
zgłoszenie do starostwa  i jakiś projekt .
Radny Sł. Wierzba – a co się stanie  z kwotą 80 tys. złotych z chodnika ?
Wójt Gminy – mniejsze będzie zadłużenie .
Radny A. Zagrodzki – proszę radnego  ,żeby zmienić ten wniosek na przyszły rok.
Radny W. Szymański – w w tamtym orku zapisano 900 tys .złotych na drogi .
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Wnioski do projektu budżetu powinniśmy ostać wcześniej , dlaczego  tego 
nie otrzymaliśmy wcześniej .
Radny K. Laskowski – jest  kryzys , są wnioski , weźmy kredyt , jestem przeciwny 
głosowaniu wniosków rzutem na taśmę .
Wójt Gminy – proszę o przegłosowanie z wyjątkiem wniosku pana Chmielewskiego
dot . drogi na ulicy Targowej  .
Radny J. Chojecki -  są wnioski  na drogi , więc ja zgłaszam wniosek formalny o 
wykonanie w 2013 roku dokumentacji na budowę szkoły podstawowej w Dobrem .
Radny A. Zagrodzki – składam wniosek o przeniesienie i utworzenie przedszkola 
dwuoddziałowego gminnego na parterze ośrodka zdrowia .
Radny W. Szymański – jeśli chodzi o dyskusje p;od publiczkę  to Pan , panie Wójcie 
jest fachowcem .
Radna H. Wadas – wniosek kieruję do komisji BOR . Na ostatnim posiedzeniu do 
głosowania nie doszło na wniosek Wójta , bo nie było wszystkich radnych . 
Wójt Gminy – proszę nie kłamać .
Radna H. Wadas – proszę o nagrywanie wszystkich posiedzeń komisji .

Następnie odbyło się  głosowanie dot . wniosków złożonych przez radnych .

Wniosek Radnej H .Wadas do Komisji BOR 
radni w głosowaniu jawnym przekazali wniosek do Komisji BOR 10 głosami za
przy 2 wstrzymujących się od głosu .

Wniosek  radnego St .Pawińskiego  do Komisji BOR
radni w glosowaniu jawnym przekazali wniosek do Komis BOR  12 głosami za 
przy 1 wstrzymującym się od głosu ,

Wniosek radnego P. Chmielewskiego  dot .ul . Targowej .
Radni w głosowaniu jawnym przekazali wniosek do Komisji BOR 12 glosami za 
przy 1 wstrzymującym się od głosu .

Radny P. Chmielewski – jeśli ten wniosek zostanie przesunięty do Komisji BOR do 
strata czasu .

Radni w głosowaniu jawnym przekazali wnioski radnego P. Chmielewskiego 
do Komisji BOR  12 głosami za przy 1 wstrzymującym się od głosu .

Przew . Rady Gminy – czy wyrażamy opinię  sprawie wzrostu ceny żyta o 4 % 
czyli na kwotę 41 , 60 zł.
Radny St. Pawiński – skąd jest ta cena . Nasze rolnictwo jest na skraju ubóstwa .
Wójt Gminy – to nie jest podjęcie uchwały . Chodzi mi o opinię , jeśli nie ma 
sprzeciwu , to wyślę  do Izby Rolniczej .

Głosowanie nad propozycją Wójta Gminy .
Radni w glosowaniu jawnym  przyjęli propozycję  9 głosami za przy 4 
wstrzymujących się od głosu .



-   22  -

Radni w głosowaniu jawnym  przekazali niosek do Komisji BOR 10 głosami za 
 przy 3 wstrzymujących się od głosu  .

Radni w głosowaniu jawnym przekazali wniosek radnego  Zagrodzkiego do Komisji 
BOR  13 głosami za /jednogłośnie .

Radny M. Koseski – proszę o głosowanie dwóch wniosków o TOI – TOI i 
odsłuchanie nagrania  z sesji z 25 czerwca .

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli powyższy wniosek 8 głosami za przy 4 
wstrzymujących się od głosu .

P. J. Wąsak sołtys sołectwa  Pokrzywnik – podczas kopania rowów została odsłonięta 
rura wodociągowa . Nadchodzi zima , zamarznie woda .
Radny W. Szymański – rura jest w rowie , nie zasypiemy przecież rowu .
Radny A. Zagrodzki – jak wykonawca wykonał wodociąg , że rura jest położona  
na pół metra .
Wójt Gminy – trzeba zastanowić się nad tematem śmieciowym . Czeka nas wiele 
obowiązków , ale to musi być szczegółowo omówione na Komisji .
Przew. Rady Gminy – ustawę uchwalić łatwo , ale wykonać trudno .

Do pkt.13 . W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przew. Rady Gminy dokonał 
zamknięcia sesji .

Protokółowała : Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Kalinowska        Ryszard Szczurowski 


